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Miestne Poľnohospodárske družstvo 
si na svoje konto pripísalo niekoľko ví-
ťazných ocenení z rôznych súťaží. S vý-
robkami značky EKO FARMA Važec sa 
prihlásili do súťaží v rámci ovčiarskych 
slávností v Pribyline a Ovenálií vo Vý-
chodnej. Na ovčiarskej nedeli v Pri-
byline (22. 5.) vyhrali súťaž o najlepší 
výrobok z ovčieho mlieka a to hneď 
v dvoch kategóriách. Odborníci z Lip-
tovskej poľnohospodárskej a potravi-
nárskej komory rozhodli, že vo Važci 
sa vyrába najlepší hrudkový ovčí syr 
a najlepšia bryndza. O tom, že kvalita 
važeckých výrobkov je naozaj vysoká 
svedčí aj fakt, že svoje miesto medzi naj-
lepšími obhájili aj na celoslovenských 
ovčiarskych slávnostiach vo Východnej 
Ovenálie 2016 (12. 6.). Opäť bodovali so 
100 % ovčou bryndzou, za ktorú získa-
li druhé miesto a vyslúžili si aj mimo-
riadne ocenenie za biely ovčí jogurt. 
Riaditeľka PD Važec Petra Maľaková 
sa z úspechov teší: „Sme radi, že našu 
tvrdú prácu si začínajú všímať a ceniť aj 
odborníci. Naše zanietenie, láska k tra-
díciám a poctivá robota začínajú priná-
šať výsledky a nás to veľmi baví.“ 

Ako ďalej riaditeľka zdôraznila, 
o kvalitu výrobkov prísne dbajú. Po 
nedávnej medializácii nákazy na vý-

chode Slovenska, kde podozrenie pa-
dlo na výrobky z ovčieho mlieka, ale 
nakoniec sa nepotvrdilo, prevenciu ešte 
zvýšili. „K výrobe pristupujeme veľmi 
zodpovedne. Keďže si zdravie našich 
zákazníkov vážime, dávame testovať 
naše mlieko častejšie, ako je to dané 
zákonom. Výsledky testov publikuje-
me aj na sociálnych sieťach,“ dodala 
P. Maľaková. 

Bryndza z Važca by sa mohla stať aj 
slovenskou biopotravinou roka 2016. 
Poľnohospodárske družstvo ju totiž 

prihlásilo do súťaže, v ktorej má šancu 
toto prestížne ocenenie získať. Podpo-
riť našich poľnohospodárov môžete aj 
vy hlasovaním na internete (www.bi-
opotravinaroka.sk) do 21. septembra 
2016. Okrem výrobkov žali úspechy aj 
zamestnanci družstva. Na 38. ročníku 
previerok pripravenosti hasičských jed-
notiek poľnohospodárskych podnikov 
okresov Liptovský Mikuláš a Ružom-
berok (20. 5.) si naši chlapi vybojovali 
prvé miesto (foto hore).

                       (mm), foto: archív PD

Poľnohospodárske družstvo žalo úspechy 

Futbalisti zavŕšili sezónu víťazstvom 

Čítajte na strane 8 - 10
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Rodák z Važca Milan Bocko uspel na 53. ročníku súťaže neprofesionálnej vý-
tvarnej tvorby Prešovského kraja Výtvarné spektrum 2016. V kategórii insitných 
umelcov si ceny prevzali štyria autori, medzi nimi i Milan Bocko. Porotu zaujal 
drevorezbami Dievča s jablkom, Spomienka, Materstvo a Žena v horách. 

Súťažnú kolekciu predstavovalo 186 výtvarných prác od 81 autorov. Odbor-
ná porota odporučila vystaviť 84 prác od 46 autorov a rozhodla o udelení cien 
a čestných uznaní. 

Súťaž organizuje Národné osvetové centrum z poverenia Ministerstva kultúry 
SR. Výtvarné spektrum je najstaršou a najprestížnejšou celoštátnou postupovou 
súťažou v oblasti neprofesionálnej výtvarnej tvorby na Slovensku. Súťaž nie je 
žánrovo ani tematicky vymedzená, podporuje rozvoj neprofesionálnej výtvarnej 
tvorby v celej jej žánrovej rozmanitosti – v kresbe, grafike, maľbe, plastike, i rôz-
nych moderných formách umenia.                          (red), foto: archív

Ocenenie pre rezbára 

V zmysle platnej legislatívy zaviedla 
aj naša obec zmeny v systéme naklada-
nia s odpadmi. Doterajší systém zmie-
šaného odpadu nahradí separovanie. 

Zmena sa dotkne prakticky každej 
domácnosti a do praxe sa zavádza už 
od júla. O dôvodoch zavedenia a detai-
loch fungovania nového systému na-
kladania s odpadmi sme vás podrob-
ne informovali v minulom čísle obec-
ných novín. V skratke pripomíname, 
že základnou zmenou je SEPARO-
VANIE, teda triedený zber plastov, 
papiera a skla už v samotných do-
mácnostiach. Každá domácnosť bude 
mať k dispozícií vrecia v troch farbách 
(žlté na plasty, zelené na sklo a mod-
ré na papier). Vrecia spolu s kalendá-
rom triedeného zberu na rok 2016 ste 
v týchto dňoch dostali (alebo dostane-
te) do domácností. Vrecia je potrebné 
napĺňať príslušným druhom odpadu 
a v deň vývozu (podľa kalendára) vy-
ložiť pred dom. Komodity, ktoré ne-
patria do vriec (rozpis uvedený v mi-
nulých novinách aj vo VZN) sú zmeso-
vým komunálnym odpadom a budú sa 
aj naďalej zhromažďovať do zberných 
nádob (ako doteraz). 

Zber špeciálnych typov odpadu 
– stavebný, biologicky rozložiteľný, 
tuky a oleje, elektroodpad, nadroz-
merný odpad a podobne – bude obec 
organizovať podobne ako doteraz. Na-
príklad stavebný odpad je nutné vytrie-
diť a použiteľnú časť zhodnotiť, zvyšok 

patrí do veľkoobjemového kontajnera 
v areály novej hasičskej zbrojnice. Na 
biologicky rozložiteľný odpad zo zá-
hrad je možné v čase od apríla do ok-
tóbra použiť kontajnery pred hornou 
bránou cintorína, na dvore pri novej 
hasičskej zbrojnici a na dvore pri bý-
valej materskej škole. Nadrozmerný 
odpad, elektroodpad, či tuky a oleje 
sa budú zbierať vo vymedzených ter-

mínoch, o ktorých obec občanov infor-
muje prostredníctvom rozhlasu, novín 
a na internetovej stránke. 

Poslanci v súvislosti s týmito zmena-
mi schválili aj nové Všeobecne záväzné 
nariadenia o nakladaní s odpadmi, kto-
ré podrobne určuje nové pravidlá. 

Medzi povinnosti pri nakladaní so 
zmesovým a triedeným komunálnym 

Od júla začíname triediť odpad

• Takéto obrázky už asi ani nepotrebujú komentár. Kontajner pri cintoríne má slú-
žiť na biologicky rozložiteľný odpad (nechýba ani tabuľka so zreteľným označením 
– tráva, konáre, kôra, piliny...). Veľmi často sa na stránkach obecných novín objavujú 
podobné obrázky, ako je tento. Kopy odpadu a čierne skládky v prírode (často len 
pár metrov od obce), kontajnery na separovaný zber preplnené nevhodným druhom 
odpadu (taktiež nepostláčané plastové fľaše v určených kontajneroch, čím dochádza 
k rýchlemu preplneniu nádob). Dokážeme zavedením separovaného zberu zlepšiť svoje 
návyky pri nakladaní s odpadmi? Staneme sa zodpovednejšími sami k sebe, k okoliu, 
životnému prostrediu? Máme šancu dokázať, že sme civilizovaní ľudia, uvedomelí 
a ochotní zmeniť veci k lepšiemu. Ak už pre nič iné, tak aspoň preto, že separovaním 
odpadu máme šancu ušetriť peniaze za vývoz zmesného odpadu, ktorého bude menej. 
Za vývoz separovaného odpadu platiť nebudeme. 

(Pokračovanie na nasledujúcej strane)

Predám trojmesačnú kozičku. 
Cena dohodou.

T. č. 0907 186 735
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Obec Važec, Na Harte 19, 032 61 Važec
Obec Važec v súlade s § 4 ods. 1 zákona . 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej 
samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov vyhlasuje:

výberové konanie na obsadenie miesta riadite a školy: 
Základná škola s Materskou školou, 

Školská 338, 032 61 Važec

Požadované kvalifi ka né predpoklady:
• vysokoškolské vzdelanie II.stup a požadovaného smeru pod a vyhlášky . 437/2009 Z.z., ktorou sa ustanovujú 

kvalifi ka né predpoklady a osobitné kvalifi ka né požiadavky pre jednotlivé kategórie pedagogických zamestnancov
 a odborných zamestnancov v znení neskorších predpisov
• vykonanie prvej atestácie pod a §27 ods. 5, alebo jej získanie pod a §61 ods. 7 zákona . 317/2009 Z.z. 
 o pedagogických zamestnancoch a odborných zamestnancoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov, 
 alebo jej náhrady pre príslušnú kategóriu pedagogických zamestnancov
• najmenej 5 rokov pedagogickej innosti pod a §3 ods.5 písm. b) zákona .596/2003 Z.z. o štátnej správe 
 v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov
Iné kritéria a požiadavky:
•  znalos  a orientácia vo všeobecne záväzných predpisoch týkajúcich sa základnej školy s právnou subjektivitou
•  organiza né a riadiace schopnosti
•  osobnostné a morálne predpoklady pod a §3 ods.3 a 4 zákona 552/2003 Z.z. o výkone práce vo verejnom
 záujme
•  ovládanie štátneho jazyka
•  aktívna znalos  práce s PC (Word, Excel, inetrnet)
•  ob ianska bezúhonnos
•  zdravotná spôsobilos
• fl exibilita, zodpovednos , spo ahlivos
Zoznam požadovaných dokladov:
•  písomná žiados  o zaradenie do výberového konania (prihláška)
•  overené kópie dokladov o dosiahnutom vzdelaní a absolvovaní 1. atestácie
• fotokópie alších dokladov preukazujúcich získané špeciálne znalosti (kópie získaných certifi kátov, 
 atestácie a pod.)
•  potvrdenie o pedagogickej innosti
•  profesijný štrukturovaný životopis, motiva ný list
•  výpis registra trestov nie starší ako tri mesiace
•  písomný návrh koncepcie rozvoja školy (v rozsahu max.4 strán) 
• estné vyhlásenie uchádza a na použitie osobných údajov pre potreby výberového konania v súlade s § 11 
 zákona . 122/2013 Z. z. o ochrane osobných údajov a o zmene a doplnení niektorých zákonov
• estné vyhlásenie o pravdivosti všetkých údajov uvádzaných v prílohe žiadosti
Dátum a miesto podania žiadosti o ú as  na výberovom konaní:
 Písomnú žiados  o zaradenie do výberového konania spolu s požadovanými dokladmi doru te 
 do 12. 07. 2016 do 15:00 hod. na adresu : Obec Važec, Na Harte 19, 032 61 Važec.
 Obálku ozna te heslom „ Výberové konanie ZŠsMŠ Važec – neotvára “ s uvedením odosielate a. 
 Uchádza i, ktorí splnia kvalifi ka né predpoklady a požiadavky, budú pozvaní na výberové konanie najmenej 
 sedem dní pred jeho konaním.
 Výberová komisia overí a posúdi predpoklady, schopnosti a odborné znalosti uchádza ov.
 Pri zasielaní poštou je rozhodujúcim dátumom, dátum podania na odtla ku poštovej pe iatky.

PRE UCHÁDZA A OBEC PONÚKA MOŽNOS  NÁJOMNÉHO BYTU
alšie informácie: Adriana Ilavská, tel. 0918 112 569, 044/5294121

odpadom patria napríklad: zabezpečiť 
si na vlastné náklady potrebný počet 
zberných nádob zodpovedajúcich sys-
tému zberu, v deň vývozu tieto nádo-
by a vrecia pripraviť na vhodné miesto, 
starať sa o prístup k zberným nádobám 
a čistotu stanovíšť a okolie zberných ná-
dob a vriec, ukladať zmesový komunál-
ny odpad do zberných nádob a vytrie-
dený odpad do vriec, zabezpečiť odpad 
pred prístupom medveďa hnedého. Ďa-
lej sa nesmie ukladať do zberných ná-
dob tekutý odpad, preťažovať zbernú 
nádobu, spaľovať komunálny odpad 
v zberných nádobách, ukladať jednot-
livé druhy odpadov do iných nádob, 
než do akých sú určené, ukladať žera-
vý popol, kamene, či stavebný materiál 
do zberných nádob.     (red), foto: mm

V súvislosti s narastajúcimi problé-
mami spojenými so zastaraným a opot-
rebovaným zariadením našej obecnej 
káblovej televízie vedenie obce vyvíja-
lo maximálne úsilie na vyriešenie uve-
deného problému. 

Oslovovali sme spoločnosti, ktoré 
sa zaoberajú prevádzkovaním káblo-
vej televízie a nakoniec sme záujemcu 
o prevádzkovanie káblovej televízie 
v našej obci našli. Je ním spoločnosť 
TES Media, s.r.o. Žilina, ktorá uvažuje 
o výstavbe novej optickej siete, ktorá 
umožní poskytovanie kvalitného príj-
mu televíznych programov a vysoko-
rýchlostného internetu. Sieť by mala 
byť vybudovaná za použitia špičkovej 
technológie, ktorá privedie signál po op-
tickej sieti až do našich domov. Výstavbu 
by  chceli realizovať v letných mesiacoch 
tak, aby sme už na jeseň mohli využí-
vať ich služby. Naša obec by nemala mať 

žiadne náklady v súvislosti s  uvedenou 
investíciou.                                                  
                   Milan Lištiak, starosta obce 

Ponuka spoločnosti TES Media: 
Sme žilinská spoločnosť, ktorá sa už 

dlhé roky venuje výstavbe koaxiálnych 
a optických sietí a prostredníctvom nich 
poskytuje služby káblovej televízie a in-
ternetu. Tieto služby poskytujeme v 29 
obciach prevažne v okolí Žiliny a na Lip-
tove. Svojim účastníkom poskytujeme 
vysokorýchlostný neobmedzený inter-
net, ako aj televízne programy v analó-
govej a digitálnej kvalite. Ponúkame na-
sledovné programové balíky:

Televízne: 
MINI – obsahuje 20 slovenských 

a českých programov v analógovej a di-
gitálnej kvalite v cene 3,30 € mesačne 

BASIC – 20 analógových programov 
a 50 programov v digitálnej kvalite v ce-
ne 8,80 EUR mesačne 

Internetové:
DUO1 – internet s rýchlosťou 10/1 

Mb/s len za 12,80 EUR mesačne
DUO2 – balík pre náročnejších užíva-

teľov obsahuje internet s rýchlosťou 50/
5 Mb/s (na optickom pripojení)  v cene 
24,80 EUR mesačne

Pri oboch internetových programoch 
poskytujeme neobmedzené internetové 
pripojenie a ako bonus zdarma progra-
my v analógovej a digitálnej kvalite. Po-
skytovaním televízie a dátových služieb 
naše aktivity nekončia. Vo viacerých ob-
ciach prevádzkujeme Infokanál, kde sa 
občania môžu dozvedieť veľa informácii 
zo života vo svojej obci. 

Obec chce modernizovať káblovku Od júla 
začíname...

(Dokončenie z predchádzajúcej strany)

Slávnosti 
v cirkevných 

zboroch
Jarné obdobie sa v cirkevnom živote 

spája so slávnosťami prvého svätého pri-
jímania v katolíckej cirkvi a konfirmácie 
v evanjelickej cirkvi. V miestnom kato-
líckom kostole 22. mája slávilo vstup do 
cirkvi 12 detí (jedno následne 29. 5.). 
Konfirmácia v evanjelickom kostole 
tohto roku nebude kvôli nízkemu počtu 
detí v ročníku (je ich len päť). Uskutoč-
ní sa len Nedeľa konfirmandov (3. 7.), 
na ktorej sa deti odprezentujú. Na bu-
dúci rok budú spoločne konfirmovať dva 
ročníky. 
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KRÁTKO ZO ŠKÔL KRÁTKO ZO ŠKÔL  KRÁTKO ZO ŠKÔL

Život škôlkarov je veselý a pestrý. V máji stihli popri všetkých svojich povinnostiach a hrách nacvičiť aj pásmo tancov, 
piesní a básní pre mamičky k sviatku a svojim mamkám odovzdali aj vlastnoručne pripravené darčeky. Tradície a zvyky si 
pripomenuli v súvislosti so sviatkami jari a chorovodom Omilienci – v škôlke tancovali na važecké piesne, vytvorili si poj-
movú mapu obce a navštívili važeckú izbu v základnej škole, aby si prezreli tradičné oblečenie (kroje), ale aj náradie, ktoré 
používali naši predkovia. Predškoláci sa zúčastnili aj na chemickej šou.            (red), foto: mš

Veselý Deň detí
Deň detí zorganizovali v základnej škole v spolupráci 

s detskou organizáciou Fénix a školským parlamentom. Po-
časie prialo a deň sa niesol v znamení športu a olympijských 
hier. K školákom sa pridali aj Američania (hosťujúci v obci 
v rámci aktivít OZ JEKHDROM), ktorí vytvorili príjemnú at-
mosféru spojenú s bojovým umením. Na záver sa predstavil 

tunajší hasičský zbor, ktorý predviedol a zaujal rôznymi akti-
vitami. Najväčšou bola penová šou. Najlepšími športovcami 
prvého stupňa sa stali štvrtáci, na druhom stupni prekvapili 
žiaci 5.A, ktorí predbehli všetkých starších súperov a obsa-
dili prvé miesto.                                           (mm)

Jednota futbal cup
Naši žiaci sa postupovej futbalovej súťaže zúčastnili kon-

com apríla v Liptovskom Hrádku, odkiaľ postúpili do Lip-
tovského Mikuláša. Tu začiatkom mája v konkurencii škôl 
z Horného Liptova obsadili tretie miesto a domov donies-
li pohár a diplom. Našu školu reprezentovali: Ignác Uhrín, 
Maroš Lehotský, Patrik Polc, Matúš Užík, Samuel Sabaka, 
Sebastián Ilavský, Mário Renko, Matúš Bulla.         (vj)

Malí plavci
Aj v tomto školskom roku absolvovali piataci základný 

plavecký výcvik v hoteli Sipox v Štrbe. Plaveckému „ume-
niu“ sa učili pod vedením učiteľov telesnej výchovy Miro-
slavy Juhásovej a Mareka Baláža. Žiaci v úvode absolvovali 
vstupné texty plaveckej zdatnosti a zoznámenie sa s vod-
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ným prostredím. Skúšali rôzne spôsoby dýchania, ponárali 
sa a lovili z dna bazéna predmety s cieľom odbúrať strach. 
Učili sa bezpečne pohybovať vo vodnom prostredí. Neplav-
ci si postupne osvojili splývavú polohu a zdatnejší plavci sa 
učili plavecké štýly: kraul, prsia a znak. V závere kurzu ab-
solvovali plávanie na čas rôznymi plaveckými štýlmi. Ako 
pamiatku na plavecký výcvik dostali „mokré vysvedčenie“ 
s fotkou.                                                           (jm)

Mladí zdravotníci
Uprostred mája sa žiaci Ján Matejko, Kristína Žuffová, 

Nikola Ilavská, Matej Lehotský, Viktória Chovanová a Lau-
ra Polcová zúčastnili súťaže družstiev mladých zdravotní-
kov druhého stupňa v L. Mikuláši. Súťaž organizuje Územ-
ný spolok Liptov Slovenského červeného kríža. Žiakov na 
súťaž pripravovala Janka Matejková a po jej odchode kvôli 

práci v zahraničí pomohla s prípravou Veronika Bartková, 
naša bývalá žiačka. Medailové umiestnenie síce nedosiahli, 
ale získané teoretické aj praktické vedomosti a skúsenosti 
z oblasti poskytovania prvej pomoci im zostanú.         (vj)

Chemická šou
Deň pred MDD sme žiakom chceli urobiť zmenu vo vyu-

čovaní. V tento deň sa telocvičňa premenila na veľkú triedu, 
ale namiesto cvičenia sa v nej robili chemické pokusy. Pre 
predškolákov a žiakov 1. stupňa bola pripravená zábavná 
chémia s rôznymi zaujímavými experimentmi. Vyrobiť si 
sliz či pohyblivý piesok – aj toto si žiaci vyskúšali. Žiaci 2. 
stupňa mali tiež možnosť spoznať chémiu prostredníctvom 
zaujímavých pokusov. Takýmto spôsobom prešli prierezom 
učiva chémie od 6. po 9. ročník. Chemickú šou dostali deti 
ako darček k MDD od DO Fénix Važec. Aj takýmito akciami 
sa snažíme priblížiť deťom chémiu a vzbudiť o ňu záujem. 

(jv), foto: archív ZŠ

Katolícka i evanjelická cirkev investuje do rekonštruk-
cie a modernizácie svojho majetku. Prednedávnom sme 
vás v obecných novinách informovali o stavebných prácach 
v okolí evanjelického kostola. Do rozsiahlejších úprav sa pus-
tili aj katolíci. „V máji 2016 Komisia pre mládež v Spišskej 
diecéze začala s obnovou chodníka od rímsko-katolíckeho 
farského úradu v smere do kostola a pred Centrom pre mlá-
dež. Po postavení prístrešku vedľa farskej garáže bolo po-
trebné dokončiť stavebné úpravy týchto plôch, už aj kvôli 

Cirkvi rekonštruujú 
bezpečnosti. Starý chodník sa už rozpadával. Nové chod-
níky, ktoré budú vynovené novou zámkovou dlažbou, by 
mali byť úplne dokončené na jeseň,“ uviedol Marek Uličný 
z katolíckej farnosti. 

Rekonštrukčné práce pokračujú aj na evanjelickom kos-
tole. Stavebníci už stihli dokončiť izolovanie kostola a po-
loženie dlažby. Momentálne ešte pracujú na zateplení sokla 
a na záver namontujú nové zábradlie.    

(red), foto: mu
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V dňoch 13. – 16. mája sme v škole 
privítali vzácnych hostí – pedagógov 
a žiakov zo ZŠ J.A.Komenského z Blat-
nej. Svojou návštevou nás poctili aj sta-
rostka z Blatnej Kateřina Malečková 
a Josef Hospergr z MSÚ Blatná. 

Program hostí bol rôznorodý. V pia-
tok podvečer, hneď po príchode, ich 
privítal starosta obce Milan Lištiak 
na obecnom úrade. Príhovor starostu, 
krátky kultúrny program, pozvanie na 
nedeľnú popoludňajšiu slávnosť otvá-
rania studničiek a občerstvenie boli 
úvodnou akciou ich pobytu. Program 
pokračoval v škole. Dospelých a svo-
jich kamarátov z Čiech privítali naši 

Návšteva z Blatnej

žiaci na pôde školy piesňou, slovom a tancom. Riaditeľka 
školy Agata Ilavská pozvala po krátkom privítaní hostí na 
večeru do školskej jedálne. 

Po ubytovaní v motoreste Kriváň sa všetci vrátili na večer-
ný program do školy. V piatok, sobotu aj nedeľu naši peda-
gógovia pripravili pre hostí večerný program pozostávajúci 
z vedomostného kvízu o ČR a SR, diskotéky, florbalového 
turnaja a rôznych zábavných športových súťaží. V sobotu 
navštívili Vysoké Tatry, Spišský hrad a Levoču. 

 V nedeľu dopoludnia v sprievode učiteľov bližšie spo-
znali Važec aj prostredníctvom Važeckej jaskyne a Múzea 
ľudových tradícií. Popoludní položili kyticu kvetov k pa-
mätnej tabuli umiestnenej na budove Domu Jana Hálu 
(galérie), zúčastnili sa chorovodu „Omilienci“ a ďalšieho 
programu na námestí. 

V pondelok pred odchodom si ešte „odskočili“ na Cho-
pok. Obedom v školskej jedálni sa ich pobyt u nás skončil. 
Po rozlúčke a spoločnej fotografii na záver naši hostia na-
brali smer Blatná. Určite sa už tešili na svojich blízkych. 
Nám zostala krásna spomienka na ich pobyt u nás, ich sr-
dečnosť a prívetivosť. 

Dúfame, že aj oni si odniesli podobné pocity od nás. 
Všetci zamestnanci školy spolu s obecným úradom sa sna-
žili o to, aby bolo o našich priateľov z Blatnej čo najlepšie 
postarané.                                               (vj),  foto: archív ZŠ



SPRAVODAJCA OBCE VAŽEC 7

Z obecného zastupiteľstva
13. 6. 2016 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje:
• Predĺženie nájomnej zmluvy pani 

Anne Lištiakovej na priestory Konzum 
– potraviny v obecnej budove na ulici 
Hlavnej č. 775 do 31. 12. 2018. 

• Predĺženie nájomnej zmluvy 
Mgr. Michaele Matejkovej na priesto-
ry Domu služieb na ulici K jaskyni 749 
– prevádzka kaviarne – cukrárne s det-
skou herňou a informačným centrom 
do 31. 12. 2021. 

• Predĺženie nájomnej zmluvy spo-
ločnosti JAZMED s. r. o., Telgárt na 
priestory v zdravotnom stredisku v bu-
dove Obecného úradu do 31. 12. 2021. 

• Záverečný účet obce Važec za rok 
2015 bez výhrad a použitie prebytku 
hospodárenia obce vo výške 197 844 € 
na tvorbu rezervného fondu. 

• Ekonomický rozbor Obecného 
podniku Važec s tým, že hospodársky 
výsledok za rok 2015 – zisk v sume 
1 253 € bude preúčtovaný na nerozde-
lený zisk z minulých rokov. 

• Zmenu rozpočtu obce Važec a ZŠ 
s MŠ Važec.

• Všeobecne záväzné nariadenie 
o nakladaní s komunálnymi odpadmi 
a drobnými stavebnými odpadmi. 

• Plán činnosti hlavnej kontrolórky 
obce na obdobie od 1. 7. do 31. 12. 2016. 

OZ berie na vedomie:
• Stanovisko hlavnej kontrolór-

ky a správu audítora k záverečnému 
účtu obce za rok 2015.

• Správu audítora z preskúmania 
ročnej účtovnej závierky príspevko-
vej organizácie – obecného podniku 
za rok 2015. 

Obľúbené obecné športové hry sa tohto roku uskutočni-
li 11. júna za nie celkom priaznivého počasia, ale napriek 
tomu s dobrou účasťou športuchtivých súťažiacich. Naj-
mladších pretekárov sa ujali učiteľky z materskej škôlky, 
ktoré pripravili množstvo zaujímavých a zábavných súťaží 
a do viacerých zapojili aj rodičov. Súťažiaci od prvého roční-
ka základnej školy až po veteránov súťažili v päťboji zlože-
nom z bežeckých disciplín (šprint, vytrvalostný beh), hodu 
do diaľky, skoku z miesta a streľby zo vzduchovky. Získané 
body z jednotlivých disciplín sa sčítali a určili víťazné pora-

die. Po skončení hlavných disciplín organizátori pripravili 
ešte zábavné súťaže pre rodinné tímy. 

Výsledky:
Najmladšie žiačky: 1. Ninka Jacková, 2. Danielka Rysu-

lová, 3. Viktóra Lacková. Najmladší žiaci: 1. Tobias Klein, 
2. Dávid Renko, 3. Adam Plevák, Matej Juhás. Mladšie žiač-
ky: 1. Michaela Brtáňová, Sofia Kleinová, 2. Sarah Ilavská, 
3. Katarína Bartková. Mladší žiaci: 1. Mário Renko, 2. Samu-
el Sabaka, 3. Patrik Polc. Staršie žiačky: 1. Alexandra Gre-
gušková, 2. Kristína Žuffová, 3. Laura Polcová. Starší žiaci: 
1. Tomáš Užík, 2. Samuel Michalko, 3. Ignác Uhrín. Ženy I.: 
1. Marika Lištiaková, 2. Stanislava Rysulová, 3. Janka Matej-
ková. Muži I.: 1. Matúš Ilavský, 2. Milan Matejko, 3. Ivan Ry-
sula. Ženy II.: 1. Jana Pastuchová, 2. Iveta Pleváková, 3. Mar-
tina Kleinová. Ženy III.: 1. Viera Rysulová, 2. Iveta Ilavská, 
3. Dagmar Zubajová. Muži II.: 1. Vladimír Bartko, 2. Vladi-
mír Valovič.                                                (red), foto: mm

Súťažili malí i veľkí
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Važeckí futbalisti majú dô-
vod na radosť. Po tom, čo sé-
riou víťazných zápasov hladko 
prešli celou uplynulou futba-
lovou sezónou, si zabezpečili 
postup do vyššej skupiny. 

Posledné dva zápasy odo-
hrali koncom mája a začiat-
kom júna (29. 5. v Liptov-
ských Vlachoch a 5. 6. doma). 
Aj keď postup do vyššej súťa-
že už mali istý, na oboch zápa-
soch potvrdili úlohu favorita 
a zvíťazili. V Liptovských Vla-
choch vyhrali 1:4 a počas záve-
rečného zápasu doma nepus-
tili súpera zo Stankovian k slovu a zá-
pas skončil so skóre 7:0. V L. Vlachoch 
skórovali Marián Mátray (2), Matúš 
Ilavský, Khalid Baher, doma loptu do 
súperovej siete poslali Ján Michalko, 
Khalid Baher (3), Marián Mátray (2) a 
Matúš Ilavský. 

V konečnej tabuľke naše mužstvo 
obsadilo prvé miesto, ktoré si zabez-
pečili trinástimi víťazstvami a jednou 
prehrou. 

Medzi najlepších strelcov sa dostali 
štyria hráči ŠK Kriváň Važec – na čele 
poradia skončil s 34 nastrieľanými gól-
mi Khalid Baher, Matúš Ilavský nastrie-
ľal 19 gólov, Ján Šingliar 13 a Marián 
Mátray 11 gólov. 

Počas uplynulej sezóny sa darilo 
aj našim deťom a z posledných troch 
zápasov dva vyhrali a jeden remizo-
vali. 28. 5. odohrali malí futbalisti zá-
pas v Stankovanoch, odkiaľ si odniesli 
víťazstvo 1:2. Autormi gólov boli Ró-

Futbalisti zavŕšili sezónu víťazstvom a gulášom 

bert Baliar a Mário Renko. 29. 5. deti 
porazili v domácom zápase Podtureň 
vysoko 8:0. Góly dali Dávid Renko (2), 
Tobias Klein (2), Mário Renko (2), Ma-
roš Zuštiak a Ján Rysuľa. 30. mája odo-
hrali zápas doma s mužstvom z Hýb 
(presunutý z 21. 
5.) a skončil remí-
zou 1:1. Skóroval 
Mário Renko. 

V konečnej ta-
buľke obsadili 
naše deti krásne 
druhé miesto  me-
dzi desiatimi druž-
stvami. Celkovo si 
na konto pripísali 
15 vyhraných zá-
pasov, dve prehry 
a jednu remízu. 
Hráč ŠK Kriváň 
Važec Mário Ren-
ko sa stal s 58 na-

strieľanými gólmi najlepším 
strelcom detskej liptovskej ligy 
a medzi najlepšími strelcami je 
aj Róbert Baliar (22 gólov). 

Víťaz ligy strelcov skóroval 
aj v Miláne 

Fantastický futbalový záži-
tok si začiatkom júna (3. – 4. 6.) 
užil náš najlepší strelec detské-
ho futbalového družstva Má-
rio Renko. Na pozvanie tré-
nera futbalovej akadémie mal 
príležitosť ako hráč výberu 
Žilinského kraja reprezento-
vať Slovensko na priateľskom 

turnaji priamo v talianskom Miláne, 
na štadióne slávneho futbalového klu-
bu AC Miláno – San Siro. Priateľský 
turnaj medzi výberom zo Slovenska 
a mládežníckymi mužstvami z Talian-
ska vyhrali Slováci. Odohrali štyri zápa-

sy a Mário ako člen základnej zostavy 
prispel k celkovému víťazstvu štyrmi 
gólmi. Zážitkom pre deti bola aj náv-
števa šatní profesionálnych futbalistov 
a múzea v útrobách štadiónu, kde sa 
nachádzajú voskové figuríny hráčov 
AC Miláno, dresy, kopačky, lopty, tro-
feje a ďalšie futbalové atrakcie. 

Koniec sezóny si užili hráči 
aj fanúšikovia

Naši futbalisti dopriali počas po-
sledného zápasu fanúšikom veľa ra-
dosti v podobe siedmich gólov. Tí sa 
im odvďačili skvelou atmosférou, kto-
rú si vychutnali aj vzácni hostia – bý-
valý futbalový reprezentant Dušan Tit-

• Predseda ŠK Kriváň Važec Peter Jacko s víťazným pohárom.

• Tréner futbalového mužstva Daniel Bartko (vľavo) a starosta 
obce Milan Lištiak.

• Mário Renko pri štadióne San Siro v Miláne (v ľavej časti fotky s číslom 98 na drese). 
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tel, predseda Liptovského futbalového 
zväzu Igor Repa, člen výboru LFZ Ján 
Podstrelenec i sponzor našich futbalis-
tov Alexej Beljajev. Nechýbali ani zá-
stupcovia obce. 

V prestávke zápasu deti a ich tréne-
ri Miroslav Ivan a Csaba Karika boli 
za svoje výkony ocenení medailami za 
výborné umiestnenie a reprezentova-
nie obce. Po skončení zápasu sa roz-
dávali ocenenia aj mužom. Pohár pre 
víťazné mužstvo prevzal z rúk predse-
du LFZ Igora Repu predseda ŠK Kri-
váň Važec Peter Jacko. Starosta obce 
Milan Lištiak poďakoval všetkým, 
ktorí sa podieľali na tom, že futbal 
vo Važci opäť ožil a dosiahol aj pekné 
úspechy - hráčom, trénerovi, funkcio-
nárom i obecnému zastupiteľstvu. Zá-
roveň kapitánovi Matúšovi Ilavskému, 
trénerovi Danie lovi Bartkovi, sponzo-
rovi Alexejovi Beljajevovi, predsedovi 
ŠK Kriváň Petrovi Jackovi a vedúcemu 

mužstva Miroslavovi Ilavskému odo-
vzdal pamätné ďakovné plakety. Pozi-
tívna atmosféra pokračovala aj pri ná-
slednom posedení hráčov i fanúšikov 
pri guláši a o dobrú náladu sa posta-
ralo hudobné DUO ŠARM. 

Veríme, že nadšenie z futbalu hráčov 
ani fanúšikov neopustí ani v nasledu-
júcej sezóne. 

Ako to vidia „profíci“
Po poslednom zápase a oslave ví-

ťazstva našich futbalistov sme využi-
li príležitosť a o názor na dosiahnutý 
úspech a plány do budúcnosti sme po-
žiadali trénera Daniela Bartka. O svoje 
pozitívne dojmy sa s nami podelili aj 
Dušan Tittel a Igor Repa. 

Daniel Bartko, tréner:
Aké sú vaše bezprostredné pocity 
po víťazstve? 
- Rád by som poďakoval hráčom 

i fanúšikom za to, že sme spoločne do-
siahli takýto pek-
ný úspech. Dali 
sme dokopy dobrú 
partiu a verím, že 
to bude aj naďalej 
fungovať. Ďakujem 
hráčom za to, že si 
plnili svoje povin-
nosti a fanúšikom, 
že nás chodili pod-
porovať nielen na 
domáce zápasy. 

Myslíte si, že 
budeme pokračo-
vať v úspechoch aj 
v ďalšej sezóne? 

- Ak zostanem 
trénerom, urobím 
všetko pre to, aby 
sme zase postúpi-
li. Ja som maxima-

lista, som prísny na seba i na hráčov 
a pre mňa existuje len cesta k víťaz-
stvu. Máme na to, aby sme ďalej po-
stúpili, ale musíme posilniť.

Sú v našom tíme dobrí futbalis-
ti? Nebolo to len začiatočnícke 
šťastie?
- Určite nie. Sú to dobrí futbalisti. 

Dôkazom je, že z celkových 21 zápa-
sov sme len jeden prehrali, čo ma mrzí. 
A máme skóre 115 ku 12 (gólov). 

V čom sú podľa vás silné stránky 
nášho mužstva a v čom slabiny?
- Najväčšie slabiny sú v tom, že málo 

hráčov chodí na tréningy, len 8 až 9 hrá-
čov. Uprednostňujem Važťanov, ale, bo-
hužiaľ, moc nechodia. Možno sa naši 
ľudia aj hnevajú, že hrajú aj cudzí hrá-
či, ale naši nemajú záujem. Preto sme 
museli siahnuť po hráčoch z Popradu, 
zo Svitu. Ale to je hádam v každej de-
dine podobne. Máme veľmi dobrého 
sponzora, pána Beljajeva, takže mož-
nosti a podmienky sú dobré a treba 
v tom nastúpenom trende vydržať. 

Aké sú vaše vízie do budúcnosti?
- Futbal je o tom, že raz vyhráte, raz 

prehráte. Ale ak zostanem trénerom, 
ako som už povedal – jediný cieľ je po-
stup do prvej triedy. Robíme aj na no-
vých hráčoch, niektorí možno odídu, 
niektorí prídu. Som rád, že táto dedina 
žije futbalom, že hrajú aj deti, že výbor 
aj diváci sú zapálení pre futbal. Tak to 
má byť. 

Máme podľa vás šancu, že važec-
ký futbal bude ďalej napredovať, 
že – ako sa hovorí – nezaspíte na 
vavrínoch?
- To vám jednoznačne sľubujem. Po-

kiaľ budem trénerom, využijem všetky 

• Verní fanúšikovia ŠK Kriváň Važec. • Radosť hráčov z víťazstva si užil aj tréner Daniel Bartko. 

• Alexej Beljajev, predseda LFZ Igor Repa, člen LFZ Ján Pod-
strelenec, Dušan Tittel. 
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Od januára do mája sa nadšenci kartovej hry mariáš pravidelne schádzali na 
turnajoch podtatranskej mariášovej ligy. Tri desiatky hráčov z Važca, Východ-
nej a Štrby si mali možnosť zmerať sily dvakrát v Štrbe (29. 1. a 5. 3.), dvakrát 
vo Východnej (19. 2. a 21. 5.) a dvakrát vo Važci (26. 3. a 22. 4.). Začiatkom mar-
ca v Štrbe a koncom marca vo Važci boli tzv. veľké turnaje, ktorých výsledky 
sa zarátali aj do ligy. Važec zastupovalo na jednotlivých turnajoch spolu desať 
hráčov. 26. 3. si na domácom turnaji vybojoval druhé miesto Ľubomír Stanko. 
Darilo sa aj Ivanovi Jackovi, ktorý vyhral domáci turnaj 22. 4., Rastislavovi Bart-
kovi (výhra 19. 2. vo Východnej), Michalovi Ilavskému (druhé miesto 19. 2. vo 
Východnej), Dušanovi Matejkovi, ktorý si odniesol druhé miesto z Východnej 
(21. 5.). V Štrbe 5. 3. uspel z važeckých hráčov opäť Ivan Jacko (2. miesto). V cel-
kovom poradí podtatranskej ligy je priebežne Ivan Jacko na krásnom druhom 
miesto (momentálne najlepší z Važťanov). Hráči si momentálne užívajú letnú 
prestávku, ďalšie turnaje odohrajú opäť od septembra do decembra.     (mm)

svoje dlhoročné skúsenosti s futbalom, 
aby Važec napredoval. U mňa neexis-
tuje, že by som niečo odflákol. Koľko 
budem môcť, pomôžem. 

Vystačíme si podľa vás vo vyššej 
triede s tým, čo máme – hráčsky 
i materiálne? 
- Materiálne sme na tom dobre, zatiaľ 

– klobúk dolu – všetko funguje. Musí-
me ale doplniť hráčsky káder minimál-
ne troma, štyrmi hráčmi. 

Čo vás čaká v rámci futbalovej prí-
pravy v najbližšej budúcnosti?
- Po poslednom zápase budeme 

mať pár týždňov voľno a prvý júlový 
týždeň začínajú tréningy. Potom odo-
hráme nejaké priateľské zápasy, bol by 
som rád, keby ich bolo aspoň päť, aby 
sme otestovali systém hry súperov. 
Uvidíme, ako hrajú jednotlivé muž-
stvá a podľa toho sa prispôsobíme pri 
našej taktike. 

Dušan Tittel:
- Bol to môj druhý zápas, ktorý som 

v priebehu jarnej časti videl tu vo Važ-
ci. Som veľmi rád, že po dlhých rokoch 
sa obnovila tradícia važeckého futba-
lu. Myslím si, že Važec si zaslúži svo-
je miesto na futbalovej mape. Mužstvo 
počas sezóny podávalo výborné vý-
kony, hralo kultivovaný, pekný futbal 
a myslím si, že bude reprezentovať Va-
žec vo Vyššej súťaži určite veľmi kvalit-
ne. Tréner Daniel Bartko sa snaží učiť 
svojich zverencov hrať dobrý futbal, 
aby to nebolo len o výhre, ale aj o hre 

a to je na zápasoch vidieť. Okrem toho 
je tu vo Važci úžasná a početná divác-
ka obec, krásna atmosféra, ľudia žičliví 
a priazniví a vychutnali si pekné zápa-
sy. Verím, že to takto bude pokračovať 
ďalej. Môžem vás ubezpečiť, že to určite 
nebola moja posledná návšteva Važca. 

Igor Repa, predseda Liptovského 
futbalového zväzu:
Čo hovoríte na úspech Važťa-
nov?
- Som veľmi šťastný, že sa vo Važ-

ci našli ľudia, ktorým na futbale záleží 
a venujú sa mu. Na futbalovom zväze 
sledujeme ich činnosť a aj osobne po-
znám niektorých z nich, ktorí sa podie-
ľajú na tomto úspechu. Veľmi ma teší, 
keď vidím takúto príjemnú atmosféru, 
oddaných fanúšikov a prajem vám, aby 
takáto radosť z futbalu pokračovala. 

Čakajú nás vo vyššej triede ťažkí 
súperi?
- Druhá trieda LFZ je veľmi kvalitná. 

Ak vám vydrží toto nadšenie a spolu-
patričnosť, verím, že to v pohode zvlád-
nete. Počul som aj smelé slová, že pre-
behnete dvojku a o rok ste v jednotke, 
ale treba sa reálne na to pozerať a ne-
predbiehať. V kuloároch som počul aj 
informácie, že niektorí hráči skončia 
s futbalom, či už kvôli veku alebo kvô-
li zraneniam, ale zase funkcionári už 
majú nejakých nových futbalistov na 
muške a určite sa o mužstvo postara-
jú a zoženú adekvátne posily. Verím, 
že Važec bude dôstojne hrať možno aj 
o čelné pozície. Ak vám zostane tréner 
Dano Bartko (úsmev). Tiež je skvelé, že 
ste začali pracovať s mládežou, je tu vý-
borný potenciál, len ho treba rozvíjať. 

Text a foto: mm 

Futbalisti zavŕšili sezónu víťazstvom a gulášom 

V mariášovej lige úspešní aj Važťania

• Šikovné žienky sa postarali o občerstvenie – či už v bufete 
alebo pri guláši. 

• Detské družstvo.


